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Oksza

I N W E S T Y C J EI N W E S T Y C J E
DROGI POWIATOWE DLA GMINY REJOWIEC

Aneta Jeleń, UM Rejowiec

Starostwo Powiatowe chce przekazać dwie swoje drogi Gminie

Rejowiec. Nie byłoby w tym nic złego, gdyby nie opłakany stan

przekazywanych dróg. W porozumieniu z Radą Miejską w

Rejowcu Burmistrz jako zarządca dróg gminnych na przejęcie

nie wyraża zgody.
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I N W E S T Y C J EI N W E S T Y C J E

Inwestycja dotyczy wykonania rewitalizacji zabytkowego pałacu w

Rejowcu w zakresie odnowienia elewacji oraz detalu

architektonicznego, uszczelnienia i uzupełnienia rynien,

odnowienia tarasu i balustrad. Pałac jest ważnym obiektem

zabytkowym wraz z otoczeniem zaliczany jest do III grupy

zabytków architektury i wpisany jest do rejestru zabytków

województwa lubelskiego pod nr A/329 decyzją z dnia 30.06.1976

r. Główna, murowana bryła obiektu została wzniesiona w latach

1780 – 1782, a następnie rozbudowywana przez kolejnych

właścicieli. Budynek jest w dobrym stanie, jednak na elewacjach

występują liczne złuszczenia farby oraz częściowe spękania i

odspojenia tynków, w najgorszym stanie znajdują się elementy

narażone na działanie wody (duże zniszczenia w strefach obróbek

blacharskich), wykruszone gzymsy i niszczejący detal

architektoniczny. Zniszczona jest również część cokołowa

budynku. Zadanie w swoim zakresie przewiduje: naprawę strefy

cokołowej w tym naprawa warstw izolacyjnych, wymianę

okładzin lub przebudowa schodów zewnętrznych i dojść przy

drzwiach wejściowych, remont elewacji poprzez wykonanie

nowych tynków i naprawa istniejących, rekonstrukcję i naprawę

detalu architektonicznego oraz gzymsów, opasek okiennych,

okapników okien, malowanie elewacji i podniebień podcieni,

wymianę istniejącego odwodnienia zewnętrznego, remont i

naprawa powierzchni tarasu nad częścią wejściową. Wartość

dotacji to 1 300 000,00 zł.
Aneta Jeleń, UM Rejowiec

REWITALIZACJA 
PAŁACU JUŻ WKRÓTCE

5 października została zawarta umowa na zadanie obejmujące

remont drogi gminnej nr 109997L w miejscowości Wereszcze

Duże. W ramach przedmiotowej inwestycji planowany jest

remont przepustu, wykonanie nowej nawierzchni oraz poboczy.

Remont zostanie przeprowadzony na odcinku o długości 950

mb, zaczynając od skrzyżowania z drogą powiatową w

Wereszczach Dużych. 

Na wykonanie tego remontu Gmina Rejowiec pozyskała środki z

Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg edycja 2023.

Zgodnie z umową z Wojewodą Lubelskim Gmina Rejowiec

otrzyma 328 349,77 zł refundacji.
Aneta Jeleń, UM Rejowiec

“UNIJNA” DROGA 
DO REMONTU
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I N W E S T Y C J EI N W E S T Y C J E

Opis inwestycji: Inwestycja obejmie swoim zakresem przebudowę

więźby dachowej wraz z pokryciem oraz wykonanie nowej

elewacji na budynku sali gimnastycznej i jej zaplecza. Zadanie

obejmuje także budowę boiska treningowego przy boisku

gminnym zlokalizowanym przy szkole oraz dostawę i montaż

wyposażenia tych boisk w trybuny dla kibiców oraz strefy

gospodarzy i gości.
Aneta Jeleń, UM Rejowiec

Nazwa inwestycji: Modernizacja budynku sali gimnastycznej

wraz z zapleczem technicznym, budowa boiska

treningowego oraz doposażenie boiska gminnego w

Rejowcu.

KOLEJNE DOTACJE PRZYZANANE

i utworzenie żłobka wraz z niezbędną infrastrukturą

techniczną i wyposażeniem.

Nazwa inwestycji: Rozbudowa przedszkola 

Z Rządowego Funduszu Polski Ład: Programu Inwestycji Strategicznych Pozyskaliśmy dofinasowanie

na rozbudowę przedszkola oraz na modernizację bazy sportowej w Rejowcu.

Opis inwestycji: Planowana jest rozbudowa przedszkola oraz

uruchomienie opieki nad dziećmi w formie żłobka. Rozbudowa

wykonywana w technologii tradycyjnej murowanej, z drewnianą

więźbą dachową. Budynek parterowy z dachem dwuspadowym w

nawiązaniu architektonicznym do istniejącego. Planowane jest

również urządzenie miejsc postojowych, wykonanie drogi

wewnętrznej oraz budowa placu zabaw. Inwestycja

obejmowałaby również wyposażenie dobudowanych pomieszczeń.

Zamierzenie inwestycyjne pozwoli na stworzenie bezpiecznego

miejsca dla najmłodszych z funkcjonalnym układem

zagospodarowania terenu
Aneta Jeleń, UM Rejowiec
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Podczas uroczystego Gminnego Święta Plonów, Rejowiec zgromadził mieszkańców i gości z okolicznych miejscowości, 
by wspólnie świętować obfitość plonów oraz oddać hołd ciężkiej pracy rolników.

Uroczystości rozpoczęła msza święta polowa, w intencji rolników oraz w podziękowaniu za tegoroczne plony. Podczas nabożeństwa
przedstawiciele rolników w Gminie Rejowiec w osobach Doroty Frącek oraz Andrzeja Lewczuka złożyli na ręce Burmistrza Tadeusza
Górskiego oraz proboszcza Ks. Jacka Jakubca chleb, który stanowił symbol obfitości i trudu, jakie włożono w tegoroczne plony. 

Burmistrz i Przewodniczący serdecznie powitali obecnych, rozpoczynając wspaniałe świętowanie. Ich ciepłe słowa dodatkowo
wzmocniły atmosferę radości, uwypuklając doniosłość tegorocznych plonów oraz wspólnoty. W tej właśnie duchu, wyrazy wdzięczności
dla społeczności wybrzmiały jako dowód uznania za aktywne zaangażowanie w organizację tego wyjątkowego wydarzenia.

Podczas ceremonii głos zabrali zaproszeni goście jak i ich przedstawiciele, którzy przekazali wyrazy uznania oraz wsparcia dla
społeczności rolniczej. Adrian Gański, dyrektor Departamentu Rolnictwa i Rozwoju Obszarów Wiejskich w imieniu Jarosława
Stawiarskiego Marszałka Województwa Lubelskiego, Kacper Jasyk, w imieniu Anny Dąbrowskiej-Banaszek Poseł na Sejm RP, Krzysztof
Grabczuk Poseł na Sejm RP oraz Jan Markowski reprezentujący Senatora RP Józefa Zająca. Na scenę wkroczyli również starostowie
powiatu chełmskiego, Jerzy Kwiatkowski i Piotr Deniszczuk. Ich przemówienia dodatkowo wzbogaciły wieczór, dodając mu pewnej
dynamicznej nuty.

Gminne Święto Plonów to czas radości i wspólnej celebracji, a konkursy dożynkowe stanowią istotną część tej pięknej tradycji. W tym
roku wyjątkowo liczni uczestnicy wzięli udział w różnorodnych konkursach, prezentując swoje umiejętności.
Konkurs na tradycyjny wieniec dożynkowy przyciągnął wielu utalentowanych twórców. Wybór nie był łatwy, jednak komisja
postanowiła przyznać nagrody następującym uczestnikom: I miejsce zdobyło Koło Gospodyń Wiejskich z Kobylego, II miejsce przypadło
Kołu Gospodyń Wiejskich „Zagrodzianki” w Zagrodach, a III miejsce należało do Mariana Śladewskiego z Rejowca. Ich piękne wieńce to
prawdziwe dzieła sztuki, które podkreślają bogactwo naszych tradycji.

Kolejny konkurs, Witacz Dożynkowy, również przyniósł wiele wspaniałych prac. I miejsce zdobyło sołectwo Adamów, II miejsce
przypadło sołectwu Leonów, a III miejsce ex aequo podzielili między sobą Sołectwo Rybie oraz Koło Gospodyń Wiejskich z Kobylego. Ich
kreatywność i zaangażowanie w przygotowanie witaczy podkreśliły piękno naszej gminy i w humorystyczny sposób zaprosiło gości do
świętowania.

Kulinarne umiejętności uczestników konkursu na tradycyjną nalewkę również zachwyciły komisję. I miejsce zdobyła Gabriela Podleśna,
II miejsce przypadło Monice Leszczyńskiej, a III miejsce należało do Gabrieli Wójcik. 
W konkursie na tradycyjne ciasto prezentowały się następująco: I miejsce zajęła Bożena Łusiak, II miejsce Justyna Pietraś, III miejsce
Jadwiga Laskowska-Pietuch. Ich umiejętności kulinarne udowodniły, że staropolskie przepisy nadal zachwycają swoim smakiem i
aromatem.

Nie można zapomnieć o konkursie na chleb wiejski, gdzie I miejsce przypadło Alicji Kazalskiej, II miejsce należało do Marzeny
Bzumowskiej, a III miejsce zdobył Robert Miazgowski. Tworzenie tego chleba jest symbolicznym sposobem kontynuowania tradycji,
którą staramy się zrozumieć i przekazać kolejnym pokoleniom.

W konkursie "Moje Gospodarstwo Estetyczne i Bezpieczne" wyróżniono osoby, które dbają o estetykę i bezpieczeństwo swoich
gospodarstw. I miejsce zajęła Krystyna Sadowska z Wereszcz Małych, II miejsce przypadło Danucie Kawałek z Rejowca oraz Annie
Czerwińskiej z Kobylego, a III miejsce zdobyli Klaudia Oleksiejuk z Leonowa, Julian Kaszczuk z Zawadówki oraz Justyna Wiórko z
Hruszowa. Ich staranność i zaangażowanie w utrzymanie pięknego otoczenia bardzo cieszą oczy.

Gminne Święto Plonów
 D z i ę k u j e m y  z a  U r o d z a j  i  W s p ó l n e  Ś w i ę t o w a n i e !

Gminne Święto Plonów
 D z i ę k u j e m y  z a  U r o d z a j  i  W s p ó l n e  Ś w i ę t o w a n i e !
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Artystyczna część święta była pełna różnorodnych występów. Scena na tle pięknego parku przypałacowego była miejscem, gdzie
prezentowały się Orkiestra Dęta, Zespoły ludowe jak "Sami Swoi", "Avista" oraz "Z Woli Babki". Swój koncert zagrał zespół "Bimber
Boys" oraz panie z zespołu "Unisono". Wszystkim zgromadzonym zaprezentowali się także młodzi artyści gitarowi z GOK, a na szczególną
uwagę zasługiwała Katarina Kornitska, grająca na bandurze. Wieczorem, atmosfera na scenie rozgrzała się jeszcze bardziej, gdy na nią
wkroczył Zespół "News" który szybko porwał publikę do tańca oraz Kinga Wołoszyn, uczestniczka programu "The Voice Kids", której
występ dostarczył prawdziwych emocji i wzruszeń.

Zakończenie święta było równie wspaniałe jak całe wydarzenie. Zespół "Syndrom" poprowadził zabawę taneczną, podczas której wszyscy
zebrani mogli tańczyć i cieszyć się wspólnym czasem.

Gminne Święto Plonów to nie tylko okazja do podziękowań i wspólnego świętowania, ale także przypomnienie o ciężkiej pracy rolników,
którzy przyczyniają się do naszego codziennego życia. To także manifestacja kultury i wspólnoty która od pokoleń kształtuje życie w
naszej gminie. Tradycje, zwyczaje i umiejętności przekazywane z pokolenia na pokolenie są niezwykle cenne i warte pielęgnowania.
Święto Plonów jest także doskonałą okazją do integracji społeczności lokalnej oraz do wspólnego spędzania czasu w przyjaznej i
radosnej atmosferze. To moment, gdy zarówno mieszkańcy, jak i goście spoza gminy, mogą razem cieszyć się z piękna wiejskiego
krajobrazu, smakować regionalne specjały i brać udział w licznych atrakcjach.

Nie można też pominąć wartości edukacyjnych, jakie niesie za sobą Gminne Święto Plonów. Poprzez różnorodne konkursy i pokazy,
uczestnicy mają szansę poznać tradycje, umiejętności i praktyki związane z życiem wiejskim. To także doskonała okazja, by promować
lokalne produkty oraz zachęcać do aktywnego spędzania czasu w otoczeniu przyrody.

Serdecznie dziękujemy za udział w święcie naszym niezawodnym Kołom Gospodyń Wiejskich, Stowarzyszeniu Strzelecko-
Kolekcjonerskiemu “Semper Fidelis”, Kołu Łowieckiemu nr.4 “Sokół” w Rejowcu oraz wszystkim wystawcom, którzy poświęcili swój czas i
środki, aby być z nami w tym wyjątkowym dniu.

Organizacja takiego wydarzenia wymaga ogromnego zaangażowania wielu osób oraz współpracy instytucji. Dzięki ich pracy i wysiłkowi,
Gminne Święto Plonów staje się coroczną okazją do świętowania naszych tradycji, ducha wspólnoty oraz osiągnięć rolników, którzy swoją
pracą tworzą fundament naszego społeczeństwa.

Z zadowoleniem i wdzięcznością spoglądamy na kolejne edycje tego niezwykłego święta, które nie tylko celebruje plony ziemi, ale
również łączą nasze serca, wzmocnione wspólną historią, pasją i miłością do gminy Rejowiec.

Karolina Lipińska-Woźniak GOK Rejowiec
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Marszałek Województwa Lubelskiego, Jarosław Stawiarski, 
nie omieszkał podzielić się swoimi życzeniami z okazji Święta Plonów w Rejowcu.

Poniżej prezentujemy przesłany list.
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Dzięki Państwa hojności mogliśmy stworzyć niezapomniane wydarzenie, które
przyniosło radość i jednoczyło naszą społeczność. Udzielona pomoc pozwoliła nam
zrealizować nasze cele i spełnić oczekiwania mieszkańców gminy. Jest to dowód na
to, że istnieją ludzie, na których zawsze można liczyć, i jesteśmy zaszczyceni, że
możemy być częścią tak wspaniałej społeczności.

Składamy serdeczne życzenia wszelkiej pomyślności i sukcesów, zarówno w sferze
biznesowej, jak i osobistej. Jesteśmy przekonani, że nasza współpraca będzie
kontynuowana, przyczyniając się do rozwoju naszej gminy oraz dla dobra naszych
mieszkańców.

Burmistrz Rejowca

Tadeusz Górski

DZIĘKUJEMY SPONSOROM
Szanowni Państwo!

Pragnę serdecznie podziękować za Państwa hojność i wsparcie udzielone podczas organizacji Gminnego Święta Plonów.
Państwa pamięć oraz szczodrość są dla nas nieocenione, a obecność podczas wydarzenia była dla nas zaszczytem.
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Z radością możemy powiedzieć, że oddźwięk na nasz apel przyniósł pomyślne skutki. Zgłosiły

się do nas osoby, które zechciały przekazać strażakom swoje pamiątki. 

- Jedyną archiwalną Kronikę Ochotniczej Straży Pożarnej w Rejowcu, spisaną przez druha

Henryka Lasockiego - przekazał Pan Jacek Mizgalski. 

- Ciekawe – archiwalne zdjęcia z rejowieckimi strażakami oraz legitymację druha Tadeusza

Nawrockiego, który w roku 1969 otrzymał odznakę za wysługę lat - podarowała Pani Wanda

Sochacka z Rejowca. 

- Legitymację strażacką z okresu II wojny światowej druha Stanisława Holuka z OSP

Aleksandria Niedziałowska – podarowała Pani Agnieszka Hasiec-Bzowska z Niedziałowic.

- Hełm strażacki z okresu międzywojennego – przekazała Pani Teresa Nowak z Siennicy

Nadolnej.

Wszystkim darczyńcom serdecznie dziękujemy. Jesteśmy bardzo wdzięczni za przekazanie tak

wspaniałych artefaktów dotyczących strażactwa rejowieckiego. 

Pragniemy nadal skrupulatnie gromadzić sprzęt i dokumenty z myślą, że w przyszłości uda się

udostępnić izbę tradycji do zwiedzania. Apelujemy także do Czytelników z prośbą – jeżeli ktoś

posiada jakiś sprzęt lub dokumenty związany z pożarnictwem, to prosimy o przekazanie lub

użyczenie do naszej izby. Wszystko jest cenne pod względem reprezentowanej przez siebie

historii.

Dziękujemy!

Prosimy o kontakt do Gminnego Ośrodka Kultury w Rejowcu, 

ul. Fabryczna 13, tel. 82 568 83 35, który będzie koordynował wyżej wymienione działania.
Prezes OSP Rejowiec Ryszard Starko

O S P  R E J O W I E CO S P  R E J O W I E C

W ubiegłym roku w Okszy nr 4 z grudnia 2022 strażacy zwrócili się z prośbą do mieszkańców, rodzin byłych strażaków oraz
wszystkich którym zależy na zachowaniu pamięci o przeszłości strażactwa w Rejowcu i gminie o przekazanie dawnych pamiątek,
dokumentów lub innych artefaktów o tematyce pożarniczej do tworzącej się izby pamiątek.  Jak pisaliśmy, pierwszym eksponatem
była pompa, którą dzięki staraniom rejowieckich strażaków ocalono przed zniszczeniem. 

OCALONO OD ZAPOMNIENIA CZ. IIOCALONO OD ZAPOMNIENIA CZ. II OSP
REJOWIEC



W ramach zadania publicznego pod tytułem „Zapewnienie gotowości bojowej jednostki ochrony przeciwpożarowej włączonej do

krajowego systemu ratowniczo – gaśniczego Komendant Główny Państwowej Straży Pożarnej dofinansował zakup sprzętu i

wyposażenia jednostkę OSP Rejowiec w kwocie 4 000,00 zł.

W ramach projektu zakupiono:

1)hełm strażacki – 1 szt.;

2)kominiarka strażacka – 12 szt.;

3)wąż tłoczny – 2 szt.;

4)obuwie strażackie – 3 pary.

Całość zadania wyniosła 4657,14 zł. Różnicę w kwocie sfinansowano ze środków własnych OSP.

W ramach Programu Priorytetowego „Ogólnopolski program finansowania służb ratowniczych Część 2) Dofinansowanie zakupu sprzętu

i wyposażenia jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych” Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Lublinie

dofinansował projekt Ochotniczej Straży Pożarnej w Rejowcu pt.: „Zakup sprzętu, wyposażenia oraz środków ochrony indywidualnej

służących do prowadzenia akcji ratowniczych i usuwania skutków zagrożeń na potrzeby Stowarzyszenia Ochotnicza Straż Pożarna w

Rejowcu” w kwocie 15 000,00 zł. W tym roku była to maksymalna kwota dofinansowania, z której w różnym stopniu skorzystało 273

jednostki OSP z terenu województwa lubelskiego.

W ramach projektu zakupiono:

1)ubranie specjalne przeznaczone do działań ratowniczo-gaśniczych – 3 kpl.;

2)hełm strażacki – 2 szt.;

3)rękawice specjalne strażackie – 2 pary.

Całość zadania wyniosła 15015,00 zł. Różnicę w kwocie sfinansowano ze środków własnych OSP.

W ramach złożonego wniosku przez OSP Rejowiec o udzielenie wsparcia w drodze darowizny finansowej Fundacja Grupy PERN

przyznała nam kwotę 5 000,00 zł na zakup sprzętu, wyposażenia oraz środków ochrony indywidualnej.

W ramach projektu zaplanowano zakup:

1)Specjalne narzędzie ratownicze Hooligan – 1 szt.;

2)hełm strażacki – 2 szt.

3)ubranie koszarowe – 1 kpl.

Umowa jest w trakcie realizacji.

Kolejnym wnioskiem złożonym przez Zarząd OSP jest wniosek o udzielenie wsparcia w formie darowizny w konkursie pt.: „Fundacja

KGHM Polska Miedź dla OSP”. Wysokość dotacji od 10 000,00 do 50 000,00. Czekamy na końcowe rozstrzygnięcia Fundacji i wysokość

przyznanej darowizny.
Zarząd OSP Rejowiec
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W ramach programu „Mikrodotacje LGD Promenada S12” edycja II
Stowarzyszenie Lokalna Grupa Działania Promenada S12 przekazało dotację w
wysokości 4 000,00 zł na rzecz realizacji projektu pt.: „Zakup sprzętu,
wyposażenia oraz środków ochrony indywidualnej służących do prowadzenia
akcji ratowniczych oraz minimalizowania i usuwania negatywnych skutków
zagrożeń ekologicznych na potrzeby Stowarzyszenia Ochotnicza Straż Pożarna w
Rejowcu”.

W ramach projektu zakupiono:
1)buty strażackie – 7 par;
2)rękawice specjalne strażackie – 2 pary;
3)ubranie koszarowe 3 częściowe – 2 kpl.;
4)koszulka strażacka– 2 szt.
Całość zadania wyniosła 4268,10 zł. Różnicę w kwocie sfinansowano ze środków
własnych OSP.
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Nieubłagana śmierć wyrwała z naszych strażackich szeregów człowieka sumiennego, uczynnego, solidnego i zdyscyplinowanego, który
tej działalności poświęcił wiele energii i pracy, nie szczędził swojego zdrowia, wolnego czasu, realizując z ogromnym zaangażowaniem
zadania ratownicze mające na celu pomoc drugiemu człowiekowi w zagrożeniu.

Nie sposób w tak smutnym dla nas dniu oddać pełnej, bezinteresownej działalności Zmarłego, ale należy nadmienić, że z racji
pełnionej funkcji swoje doświadczenie wielokrotnie wykorzystywał podczas działań ratowniczo – gaśniczych, a także przekazywał je
nowo wstępującym do Jednostki strażakom. W trakcie swojej strażackiej służby był odznaczony Odznaką Wzorowy Strażak, Brązowym i
Srebrnym Medalem za Zasługi dla Pożarnictwa. Obecność tutaj Nas wszystkich jest Naszym hołdem i podziękowaniem, oddaniem
honoru Człowiekowi, który pomimo tak młodego wieku tak wiele oddał społeczeństwu, godząc to umiejętnie z oddaniem dla bliskich i
życiem prywatnym. Obecność strażaków, delegacji i pocztów sztandarowych na dzisiejszej uroczystości pogrzebowej świadczą o tym, że
druh Sebastian w pełni był oddany społecznej pasji pożarnika.

W imieniu wszystkich Nas tu zgromadzonych, władz gminnych z Panem Burmistrzem Rejowca Tadeuszem Górskim i pracowników
gminy i instytucji gminnych oraz delegacji – kolegów z Państwowej Straży Pożarnej, Braci strażackiej naszej gminy i druhów strażaków
zaprzyjaźnionych sąsiednich jednostek, wszystkich tych którzy zechcieli przybyć na ostatnie pożegnanie oraz swoim własnym na ręce
pogrążonej w smutku Rodziny, składam wyrazy współczucia i żalu.

Nasza obecność tutaj to CZEŚĆ dla Ciebie Seba, jaką w okresie swojej działalności w straży oddałeś społeczeństwu Rejowca i okolicy.
Do końca byłeś w szeregach naszej jednostki. Pamiętamy Twoją obecność podczas pokazów sprzętu strażackiego na ostatnich
Dożynkach Gminnych, przecież było to niespełna kilka dni temu, a teraz pozostała już tylko pamięć.

Druhu Sebastianie! Dzisiaj po raz ostatni wezwałeś nas na zbiórkę. Stawiliśmy się aby oddać Ci ostatnią posługę na którą w pełni
zasłużyłeś. Cześć Twojej pamięci!

Prezes OSP w Rejowcu Ryszard Starko

Każda naturalna granica życia i śmierci powinna być bliska nam wszystkim, ale jej
przekroczenie jest zawsze zbyt szybkie. Również ta śmierć jest dla Nas wielkim zaskoczeniem.
Wszyscy z głębokim żalem, smutkiem i bólem serca przyjęliśmy wiadomość o nagłym odejściu
na wieczny spoczynek naszego druha Sebastiana Soczyńskiego.

Sebastian urodził się w 1983 r. w Krasnymstawie. Do Jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej w
Rejowcu wstąpił w 2003 roku. Przez kolejne lata służby pozyskiwał wiedzę i doświadczenie
strażackie, aż objął funkcję kierowcy – mechanika.
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POŻEGNANIE PRZYJACIELAPOŻEGNANIE PRZYJACIELA
Dh Sebastian Soczyński

 1983-2023

Mowa Pogrzebowa

Z głębokim smutkiem i wdzięcznością pragniemy podziękować wszystkim, którzy okazali wsparcie 
i towarzyszyli nam w trudnych chwilach po stracie naszego kochanego syna, brata i przyjaciela, 

śp. Jarosława Holuka.
Wasze ciepłe słowa, gesty życzliwości oraz obecność na uroczystości pogrzebowej sprawiły, 
że nasza rodzina czuła się otoczona miłością i wsparciem. To nieocenione uczucie jedności 
i solidarności pozwoliło nam znaleźć siłę w tych trudnych chwilach.
Szczególne podziękowania kierujemy do tych, którzy pomogli nam w organizacji uroczystości
pogrzebowej oraz tych, którzy składali kondolencje i wyrazy współczucia.
Dziękujemy wszystkim, którzy byli z nami w tych trudnych chwilach. Wasze wsparcie i życzliwość
pomogły nam znaleźć trochę ukojenia w naszym smutku.

Z głęboką wdzięcznością,
mama i bracia.
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Dożynki gminne to jeden z najpiękniejszych obrzędów wyrosłych z tradycji ludowej najściślej związanych 
z pracą człowieka na roli. To czas podziękowań rolnikom za ich ciężką pracę, 

jak również doskonała okazja do promocji łowiectwa i pokazania dobrej współpracy myśliwych i rolników. 

CIEKAWE STOISKO KOŁA ŁOWIECKIEGOCIEKAWE STOISKO KOŁA ŁOWIECKIEGO

Koledzy z koła łowieckiego Sokół w Rejowcu przygotowali ciekawe stoisko edukacyjne dla gości dożynek. Na stoisku wystawiono

intrygujące trofea łowieckie pozyskane na terenie naszej gminy, literaturę, wyposażenie myśliwskie, broń historyczną i współczesną.

Pokazano optykę myśliwską łącznie z najnowszymi rozwiązaniami ułatwiającymi rozpoznanie celu i polowanie, co w znacznym stopniu

wpływa na bezpieczeństwo i skuteczne polowanie.

Nie zapominając o nieodzownej części łowiectwa, jaką jest spożywanie zdrowych darów natury, serwowano również zupę gulaszową,

misternie przygotowaną przez myśliwych, zgodnie z staropolskim przepisem z wyselekcjonowanych produktów, w wielogodzinnym

procesie warzenia. Gulasz z sarny uzyskał bardzo wysokie oceny ze strony degustujących gości i z pewnością równie pozytywnie

zapisał się w ich pamięci. 

Namiot myśliwych cieszył się dużym zainteresowaniem, zarówno dzieci jak i osób starszych, było mnóstwa pytań i dyskusji. Koledzy

myśliwi odpowiadali wyczerpująco na postawione pytania i zmieniali na pozytywne oblicze łowiectwa, jako jednej z ważnych dziedzin

gospodarki od wieków związanej właśnie z rolnictwem i przyrodą. Takie spotkania są wspaniałą formą promocji łowiectwa, dają

możliwość edukacji społeczeństwa i degustacji potraw z dziczyzny. Pokazują jak myśliwi czuwają nad racjonalną i zrównoważoną

gospodarką dziko żyjących zwierząt w naszej ojczystej przyrodzie, angażując się każdego dnia w jej ochronę i na co dzień pełnią

anonimową wartę, stojąc na straży plonów.
Z myśliwskim pozdrowieniem,

                                                   Darz Bór
    DB Prezes Koła Krzysztof Kasprzak



Z herbami mamy do czynienia na co dzień, nawet nie zdając sobie z tego sprawy. W każdym urzędzie, szkole i innych budynkach

użyteczności publicznej wisi herb państwowy. Swoje herby mieli rycerze, miały je także miasta. I tu się zatrzymajmy. Na stronie

tytułowej niniejszej gazety znajduje się herb Mikołaja Reya i zarazem herb miasta i gminy. Pojawia się tu słuszne pytanie skąd się

wziął i co oznacza. Na temat historii powstania, przeobrażeń czy wreszcie tradycji heraldycznych można przeczytać w literaturze

specjalistycznej, a nawet w internecie. 

           Jednak aby zacząć opis herbu Rejowca, należy wprowadzić kilka niezbędnych pojęć: herb – jest to ustalona regułami oznaka

osoby, rodziny, miasta czy państwa;

godło – jest to element, bądź system elementów umieszczonych na tarczy (w polskiej konstytucji herb mylnie nazywa się godłem,

albowiem godłem jest Orzeł, natomiast po umieszczeniu na tarczy staje się herbem);

tarcza – w jej przypadku definicja wydaje się zbędna, ale należy wspomnieć, że powierzchnia wewnątrz obramowania tarczy zwana jest

polem, oraz o tzw. stronach heraldycznych, bowiem na tarczę nie patrzy się tak, jakby była umieszczona przed obserwującym, a tak

jakbyśmy sami trzymali ją w ręku, stąd lewa strona dla obserwatora jest prawą stroną heraldyczną, a prawa, lewą;

kolory – w klasycznej heraldyce wymienia się kolory naturalne (np.: czerwień, błękit, zieleń, czerń) i metale – srebro (kolor biały) i złoto

(kolor żółty).

           Znając już podstawowe pojęcia możemy przejść do opisu rejowieckiego herbu zgodnie z zasadami, zwanymi blazonowaniem: w

polu czerwonym oksza srebrna w prawo z toporzyskiem złotym. Tu rodzi się skądinąd słuszne pytanie co to jest oksza i czym różni się

od topora, który także jest herbem szlacheckim. Odpowiedzi poniekąd dostarcza Jan Długosz, autor pierwszej pracy o herbach polskich,

pisząc: „Oxa siue Ascia, que securim carnificam, quam poloni oxam, Bohemi bradaczyczam vocant, in campo rubeo defert (pol. „Oksa

lub Askia (jest to – przyp. aut.) siekiera katowska, którą Polacy okszą, Czesi bradaczycem nazywają, w polu czerwonym wyobrażona”.

Natomiast Kacper Niesiecki, osiemnastowieczny znawca, odróżnia herby Oksza i Topór w ten sposób, że Oksza ma ostrze skierowane w

prawo, a Topór w lewo. Aby nie było zbyt łatwo istnieje także odmiana herbu Topór, który ma ostrze również skierowane w prawo. Jak

więc je odróżnić?

           Należy przyjrzeć się obu godłom herbowym od strony technicznej. Godło zarówno Okszy jak i Topora to siekiera, jednak oksza,

w przeciwieństwie do topora jest symetryczna, tj. ma brodę zarówno w stronę toporzyska jak i do przodu, natomiast topór ma brodę

wyłącznie w stronę toporzyska. Różnicę można zauważyć na przykładzie herbów gmin Rejowiec (po prawej) i Klimontów (po lewej).

                 

       

    Wbrew zwyczajowi, na końcu, należy poświęcić kilka słów historii samego herbu. Wywodzi się on z Czech, gdzie posługiwał się nim

ród Wierszowców, którego jeden z przedstawicieli według legendy herbowej zbuntowała się przeciw władcy czeskiemu i musiał

salwować się ucieczką do Polski, natomiast jego syn, który zasłużył się w walce pod wodzą Bolesława Krzywoustego, otrzymał od

księcia prawo do posługiwania się tym znakiem. Legenda ta, w przeciwieństwie do innych, nie tylko nosi w sobie ziarenko prawdy, ale

w istocie jest prawdziwa. Jan Wrszowiec (Wersowicz) był skonfliktowany z księciem czeskim Świętopełkiem, który kazał wymordować

cały ród za rzekomą zdradę. Jan zemścił się zabijając Świętopełka i uciekł do Polski, gdzie osiedlił się na ziemi wieluńskiej, czego

dowodem jest istniejąca do dziś miejscowość Wieruszów. 

           Co zaś tyczy się samego herbu, to pierwszym odnotowanym jego użytkownikiem był biskup krakowski Nankier. Pierwszy raz

pojawił się na pieczęci jego pieczęci z 1320 roku, a występowała m.in.: jako jeden z herbów, który w akcie unii horodelskiej nadano

szlachcie litewskiej.
Michał Sobstyl

C Z Ę Ś Ć  IC Z Ę Ś Ć  I
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O  H E R B I E  R E J O W C AO  H E R B I E  R E J O W C A
REJOWIEC

KALENDARIUM
DZIEJÓW
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29 lipca 2023 roku, z okazji pięćdziesiątej rocznicy ukończenia
nauki w Liceum Ogólnokształcącym im. Mikołaja Reja w Rejowcu,
odbył się wzruszający zjazd absolwentów z roku 1973.
Uroczystość rozpoczęła się serdecznym przywitaniem absolwentów,
nauczycieli oraz towarzyszących osob. W tym wyjątkowym dniu nie
zabrakło również wzruszającego odczytania wiersza, autorstwa
kolegi Wojciecha Bryka. Dla uczestników przygotowano pamiątkowe
upominki, a nauczycielom, którzy zaszczycili swoją obecnością,
wręczono kwiaty. Oficjalną część zjazdu zwieńczyło wspólne zdjęcie,
które zatrzymało ten wyjątkowy moment.

To wydarzenie miało wyjątkowo uroczysty charakter, napełniony
wspomnieniami, refleksjami oraz wzruszeniami. Przez pół wieku
życie każdej i każdego z uczestników zjazdu przemknęło pełne
zmian i wydarzeń, a jak w jednej z piosenek - "…już szron na
głowie, już nie to zdrowie…", jednak duch spotkania wciąż żywy.
Absolwenci przyjechali z różnych zakątków Polski, by podzielić się
swoimi historiami, opowiedzieć o swoim życiu, i przede wszystkim,
by spędzić czas razem.

Spotkanie takie skłania do głębszej refleksji i zadumy nad
przemijającym czasem. Wiele osób spośród absolwentów, a także
niektórzy z ówczesnej kadry pedagogicznej, odeszli na zawsze. Ich
pamięci uczestnicy zjazdu oddali hołd momentem ciszy.
Dodatkowo, dzień przed zjazdem, na grobach tych, którzy odeszli,
zapalono symboliczne znicze.

Z J A Z D  A B S O L W E N T Ó W  L I C E U MZ J A Z D  A B S O L W E N T Ó W  L I C E U M

Należy zaznaczyć, że absolwenci rocznika "matura 1973" byli pionierami w organizacji zjazdów swojego rocznika, nie tylko z okazji
kolejnych rocznic ukończenia nauki, ale również na swoje urodziny. Już w przyszłym roku planują obchody swojego "70-lecia," które
będzie ich siódmym jubileuszowym spotkaniem.
Uczestnicy zjazdu pragną serdecznie podziękować: Szczególne wyrazy uznania oraz wdzięczności kierują do Pana Burmistrza Tadeusza
Górskiego za jego szczere wsparcie inicjatywy zorganizowania tego godnego naśladowania wydarzenia. Pani dyrektor GOK, Karolinie
Lipińskiej-Woźniak, za bezcenną pomoc w upamiętnieniu spotkania. Załodze restauracji "Rybakówka," gdzie miało miejsce spotkanie,
za wyśmienite posiłki i serdeczną obsługę.

Teodozja Grzesiak
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TOWARZYSTWO REGIONALNE “REJOWIEC”
ODKRYWA HISTORIĘ REGIONU

TOWARZYSTWO REGIONALNE “REJOWIEC”
ODKRYWA HISTORIĘ REGIONU

Historia naszego regionu skrywa wiele tajemnic i fascynujących opowieści. Członkowie Towarzystwa Regionalnego "Rejowiec" są
prawdziwymi pasjonatami historii lokalnej i starają się odkrywać te sekrety i przekazywać je dalej. Ostatnio mieli okazję wziąć udział
w wyjątkowym wydarzeniu - Pikniku Historycznym w Siennicy Różanej, zatytułowanym "Wielka Wojna Na Polach Siennickich".

To niezwykłe wydarzenie miało na celu wprowadzenie lokalnej społeczności, a zwłaszcza dzieci i młodzieży, w fascynujący świat
historii. Członkowie Towarzystwa Regionalnego "Rejowiec" byli obecni, aby dzielić się swoją wiedzą i pasją do przeszłości regionu.

Podczas pikniku, uczestnicy mieli okazję zapoznać się z historią swojej okolicy, od czasów wojen po okres międzywojenny. W trakcie
różnych prelekcji i pokazów, poznawali kulisy życia mieszkańców Siennicy Różanej w minionych wiekach. Były to fascynujące lekcje
historii, które pozwoliły uczestnikom spojrzeć na swoje miejsce zamieszkania w zupełnie nowy sposób.

Jednym z najbardziej ekscytujących momentów pikniku były poszukiwania śladów historii na polach siennickich. Dzięki użyciu
specjalistycznych detektorów metali, członkowie Towarzystwa Regionalnego mieli możliwość odnalezienia dawnych monet, narzędzi i
innych przedmiotów związanych z przeszłością. To była prawdziwa wyprawa w poszukiwaniu skarbów historii, których tajemnice
odkrywają dzięki własnej determinacji i zapałowi.

Biorąc pod uwagę bogactwo historii regionu, takie wydarzenia są nieocenione. Dają młodym ludziom okazję do poznania przeszłości
swojego regionu i docenienia dziedzictwa, które pozostawili poprzednicy. Członkowie Towarzystwa Regionalnego "Rejowiec" są
prawdziwymi strażnikami naszej historii, a ich zaangażowanie w takie wydarzenia pozwala tchnąć ją nowym życiem.

Karolina Lipińska-Woźniak
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Lokalny Klub GKS Unia Rejowiec działający od 1995 wciąż się rozwija. Pierwsza połowa 2023 roku, rozpoczęła się wyjątkowo dobrymi
wiadomościami. Klub uzyskał duże wsparcie finansowe co stanowczo wpływa na wyniki piłkarzy, dodając im motywacji
i dostosowując standardy infrastruktury sportowej do nowych. Z każdą inwestycją wzrasta bezpieczeństwo i wygląd obiektu. Rozwój
Klubu przyciąga nowych zawodników i aktywizuje okolicznych mieszkańców.

Dzięki dofinansowaniu z programu Klub 2023, z którego Unia otrzymała aż 10 000 zł, pomocy Urzędu Miejskiego w Rejowcu i wsparciu
darczyńców udało się przeprowadzić długo wyczekiwany remont klubu oraz zamontować piłkochwyt. W ramach prac odnowiona została
szatnia gospodarzy, holl oraz łazienka. Przeprowadzone prace stanowią dopiero początek przyszłych zmian. Dzięki ciężkiej pracy Zarządu
i Zawodników oraz wszystkich darczyńców, GKS ma szanse stanowić jedną z piękniejszych wizytówek miasta.

Kolejnym ważnym krokiem w kierunku rozwoju było otrzymanie dofinansowania z LGD Promenada S12 w wysokości 7 980 zł. Całość
kwoty została przeznaczona na wymianę bramek. Nowo wstawione obiekty poprawiają bezpieczeństwo zastępując niebezpieczną i ciężką
konstrukcję stalową na lżejszą, aluminiową.

Klub GKS Unia Rejowiec składa podziękowania wszystkim zaangażowanym w budowanie pięknej historii. Każdej osobie i instytucji
dziękujemy za dołożoną cegiełkę. Zachęcamy wszystkich do kibicowania. Na dołączonych fotografiach przedstawiono efekty prac oraz
piłkarzy wszystkich grup wiekowych GKS Unia Rejowiec.

Prezes, Marek Dębski

GKS UNIA REJOWIEC Z DUŻYM WSPARCIEMGKS UNIA REJOWIEC Z DUŻYM WSPARCIEM
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S Z K O Ł A  P O D S T A W O W AS Z K O Ł A  P O D S T A W O W A
W I R T U A L N A  S T R Z E L N I C A  W  N A S Z E J  S Z K O L E  J U Ż  O T W A R T A !W I R T U A L N A  S T R Z E L N I C A  W  N A S Z E J  S Z K O L E  J U Ż  O T W A R T A !

25 września 2023 r. odbyła się uroczystość otwarcia Wirtualnej Strzelnicy w naszej szkole. Będą z niej korzystali między innymi
uczniowie naszej szkoły i mieszkańcy Gminy Rejowiec. Otwarcia dokonała Poseł na Sejm RP Anna Dąbrowska – Banaszek, Burmistrz
Rejowca Tadeusz Górski, ksiądz Michał Szadziuk, Dyrektor Małgorzata Królicka oraz uczniowie. Utworzenie strzelnicy w budynku szkoły
obejmowało przygotowanie pomieszczenia oraz jego wyposażenie. Wartość zrealizowanej inwestycji wyniosła 156 tysięcy złotych w
tym dofinansowanie z MON to kwota 123 tysiące złotych wkład własny gminy Rejowiec wyniósł 33 tysiące złotych. Strzelnicę tworzy
multimedialne wyposażenie: laserowy system z bronią treningową (4 karabiny i 4 pistolety). Możliwości strzelnicy prezentowała grupa
uczniów z klasy 8a przygotowana przez nauczyciela Przemysława Mierzyńskiego. Swoje umiejętności strzeleckie wypróbowali także
nasi goście, Burmistrz Tadeusz Górski, Mirosław Kość Przewodniczący Rady Miasta i Gminy, Dyrektor Biura Poselskiego Posłanki Anny
Dąbrowskiej Banaszek. Jak się okazuje nasi uczniowie i goście mają dobre oko i zdolności strzeleckie.

Informujemy, że treningi indywidualne i grupowe odbywają się we czwartki od 15.00 do 16.00 wejście od strony boiska
wielofunkcyjnego. Wszystkich chętnych zapraszamy, odpowiedzialny za strzelnicę jest Przemysław Mierzyński.
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Ś W I Ę T O  U C Z N I Ó W  I  P R A C O W N I K Ó W  S Z K O Ł YŚ W I Ę T O  U C Z N I Ó W  I  P R A C O W N I K Ó W  S Z K O Ł Y
 Podniesienie giermka do rangi rycerza jest pięknym średniowiecznym zwyczajem, jaki stanowi podstawę tej niezwykłej tradycji
szkolnej, która w szkole odbywa się co roku. Jest nią ślubowanie pierwszoklasistów. Zaś tradycja otrzymywania pasa (oraz miecza)
rycerskiego kryje w sobie genezę słowa pasowanie, które właśnie jako uroczyste pasowanie na ucznia stało się także udziałem
uczniów z klasy 1a i 1b. 
 W piątek 13 października 2023 r. w Szkole Podstawowej im. Mikołaja Reja w Rejowcu 36  uczniów klas pierwszych, po
zaprezentowaniu swoich umiejętności artystycznych przygotowanych pod czujnym okiem wychowawczyń: pani Ireny Jędruszczak i pani
Agnieszki Janiec Rogowskiej, wypowiedziało słowa roty ślubowania.
 Finałem ceremonii, poprowadzonej w tym roku przez pana Michała Mąkę, było wymówienie przez obydwie panie dyrektor nad każdym
dzieckiem słów uroczystego przyjęcia każdego z nich w poczet uczniów szkoły, co potwierdzone było dotknięciem każdego dziecięcego
ramienia specjalnym wielkim ceremonialnym ołówkiem. Życzeń, wzruszeń, gratulacji i prezentów nie było końca; także starsi koledzy z
Samorządu Uczniowskiego nie zapomnieli skierować ciepłych słów do swoich młodszych kolegów.
 Idea edukacji narodowej i jej znaczenie dla kolejnych pokoleń były natomiast równorzędną istotą obchodów tego uroczystego święta.
Dzień Edukacji Narodowej, zgromadził w szkole całą jej społeczność oraz zaproszonych gości, których uroczyście przywitała Dyrektor
Małgorzata Królicka: Burmistrza Rejowca, pana Tadeusza Górskiego, przewodniczącego Rady Miasta, pana Mirosława Kościa,
przewodniczącą Komisji Oświaty, panią Bożenę Jaszczuk, radnego i członka Rady Rodziców pana Andrzeja Lewczuka oraz proboszcza,
księdza Jacka Jakubca. Hołd dla trudu pracy nauczyciela oraz znaczenie współpracy środowiska ze szkołą były motywem przewodnim
podniosłych przemówień okolicznościowych. Nie zabrakło także wręczanych przez Burmistrza Tadeusza Górskiego i Dyrektor
Małgorzatę Królicką nagród doceniających oświatowe sukcesy wybranych nauczycieli, które otrzymali: 
Małgorzata Królicka, Renata Adamczuk, Mirosław Kość, Agnieszka Dąbska, Teresa Mikucka, Beata Werner Kość, Marek Adamczuk,
Michał Mąka, ks. Jacek Jakubiec.
 Nauczycielka naszej szkoły pani Anny Prus, otrzymała za szczególne zasługi dla oświaty i wychowania Medal Komisji Edukacji
Narodowej przyznany przez Ministra.
 

 Anna Kostecka
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Z I E L O N A  E K O P R A C O W N I A  O Z E  O T W A R T A !Z I E L O N A  E K O P R A C O W N I A  O Z E  O T W A R T A !
10 października 2023 r. w Szkole Podstawowej im. M. Reja w Rejowcu odbyło się uroczyste otwarcie „Zielonej Ekopracowni OZE –
Energia Przyszłości”, w którym wzięli udział: Prezes WFOŚiGW w Lublinie Pani Agnieszka Kruk, Marszałek Województwa Lubelskiego
Pan Zdzisław Szwed, Burmistrz Rejowca Pan Tadeusz Górski, Przewodnicząca Komisji Oświaty Pani Bożena Jaszczuk, ks. Michał
Szadziuk, Dyrekcja, nauczyciele oraz Uczniowie Szkoły.

Pracownia OZE została sfinansowana ze środków WFOŚiGW w Lublinie w wysokości 75 tysięcy złotych oraz Organu Prowadzącego
szkołę Miasto i Gminę Rejowiec w kwocie 25 tysięcy złotych. 

Uczniowie szkoły pod kierunkiem nauczycielki Teresy Mikuckiej przygotowali prezentację zakupionych pomocy i instrumentów
edukacyjnych znajdujących się w nowej pracowni: modeli demonstrujących działanie energii odnawialnej – Słońca, wody, wiatru oraz
energii termalnej; modułów – energia, powietrze, woda – dzięki którym, uczniowie przeprowadzą szereg obserwacji i eksperymentów;
dysków pomiarowych z oprogramowaniem, stanowiących mobilne laboratoria - Labdisc środowisko i Labdisc Biochem, solarnych
samochodzików i świerszczy. Zupełnie wyjątkowym instrumentem jest zewnętrzna stacja pogody z barometrem higrometrem i
termometrem.

Pracownia ma pokazywać alternatywne sposoby wykorzystywania odnawialnych źródeł energii i przeznaczona jest dla wszystkich
uczniów naszej szkoły i mieszkańców Gminy Rejowiec. Planujemy wiele działań związanych z OZE: zajęcia, warsztaty, koła
zainteresowań oraz lekcje z biologii, geografii, fizyki i chemii dla uczniów szkoły, zajęcia otwarte z udziałem rodziców, szkolenia dla
rodziców i zainteresowanych mieszkańców gminy, zajęcia dla dzieci z Gminnego Przedszkola w Rejowcu.

Utworzenie pracowni OZE jest efektem wygranego konkursu przez Szkołę Podstawową im. M. Reja w Rejowcu zorganizowanego przez
WFOŚiGW w Lublinie. Informujemy, że trzy lata temu nasza szkoła wygrała także konkurs na wyposażenie Pracowni Przyrodniczej.

Jesteśmy jedną z niewielu szkół, która tak obficie korzysta z oferty WFOŚiGW w Lublinie promując cały wachlarz działań ekologicznych
skierowanych do uczniów i środowiska.

Teresa Mikucka, nauczycielka biologii i geografii w Szkole Podstawowej im. M. Reja w Rejowcu
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G M I N N E  P R Z E D S Z K O L EG M I N N E  P R Z E D S Z K O L E
P O W I T A N I E  J E S I E N IP O W I T A N I E  J E S I E N I

S P R Z Ą T A N I E  Ś W I A T AS P R Z Ą T A N I E  Ś W I A T A

Ś W I Ę T O  P I E C Z O N E G O  Z I E M N I A K AŚ W I Ę T O  P I E C Z O N E G O  Z I E M N I A K A

W ostatnim tygodniu września dzieci z naszego
przedszkola powitały przybycie Pani Jesieni.
Organizowane były zabawy o tematyce jesiennej, poprzez
które nasze pociechy przyswoiły sobie wiadomości o
rozpoczynającej się właśnie porze roku. Utrwaliły nazwy:
owoców, warzyw, kolory liści, dowiedziały się, że nie tylko
ludzie gromadzą zapasy, ale i zwierzęta. Dzieci chętnie
rozwiązywały zagadki i bawiły się przy muzyce.
Przedszkolaki śpiewały piosenki o tematyce jesiennej.
Dzień ten upłynął w bardzo miłym nastroju.
Mamy nadzieję, że tak miło powitana jesień będzie:
barwna, ciepła i bogata w jesienne skarby.

Wychowawczynie grup 4-5latków

4 października odbył się VI finał akcji
Sprzątamy dla Polski. Nasze przedszkolaki
uczestniczyły w tym wydarzeniu
#SprzatamyDlaPolski, której celem jest nie
tylko troska o środowisko naturalne w swojej
najbliżej okolicy, ale także kształtowanie
postawy odpowiedzialności za wspólne dobro.
Wyposażeni w rękawiczki i worki na śmieci
wszystkie grupy przedszkolne wykonały
zadanie na medal- to obowiązek i postawa
odpowiedzialności młodego pokolenia oraz
dbałość o nasze lokalne środowisko.

 Wychowawczynie grup 4-5latków

Dnia 4 października grupy ,,Pszczółki” i ,,Motyki” obchodziły Dzień Pieczonego Ziemniaka. Impreza została zorganizowana w Ostrowie
Krupskim dzięki uprzejmości państwa Watrasów.  Ziemniak był głównym bohaterem dnia i towarzyszył zabawom przedszkolaków. 

W oczekiwaniu na upieczone ziemniaki, dzieci brały udział w grach i zabawach ruchowych. Upieczone ziemniaki smakowały jak z
najlepszej kuchni świata. Serdecznie dziękujemy rodzicom, którzy pomogli w zorganizowaniu tego szczególnego dnia.

Barbara Wójcik, Ewa Semeniuk
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GOK RejowiecGOK Rejowiec
Z M I E N I A M Y  S I Ę  D L A  W A S !Z M I E N I A M Y  S I Ę  D L A  W A S !

Gminny Ośrodek Kultury w Rejowcu ciągle się rozwija i stara się tworzyć wyjątkowe miejsca,
które przyciągną zarówno najmłodszych, jak i dorosłych mieszkańców. Jednym z najnowszych
projektów, który szczególnie zdobywa serca najmłodszych, są kolorowe schody, które ożywiły
wejście do budynku GOK-u.

To inicjatywa, która wywodzi się z pomysłu dzieci uczęszczających na zajęcia do GOK. Ich
kreatywność i radość w codziennym zdobieniu schodów kredą sprawiły, że dorośli złapali za
farby i wykonali kolorową dekorację. Te dynamiczne i żywe barwy od razu przyciągają uwagę i
wprawiają w dobry nastrój. To miejsce staje się teraz centrum zainteresowania najmłodszych
mieszkańców naszej gminy.

Ale to nie koniec pomysłów na wykorzystanie tych kolorowych schodów. Uruchomiliśmy akcję
"Słodkie Selfie", zachęcając innych do fotografowania się na tle tej niezwykłej ozdoby. Ta akcja
to nie tylko zabawa, ale także sposobność do integracji i wspólnego spędzenia czasu.
Oczywiście, to dopiero początek. Plany na przyszłość są ambitne. Planujemy powiększenie
kolorowych dekoracji, włączając do projektu malowane gry, labirynty i inne atrakcje, które z
pewnością zainteresują najmłodszych i zachęcą ich do spędzenia jeszcze więcej czasu w
Gminnym Ośrodku Kultury.

Ten projekt jest idealnym przykładem tego, jak wspólnota może tworzyć coś wyjątkowego i jak
GOK Rejowiec jest otwarty na pomysły swoich mieszkańców, niezależnie od wieku. To miejsce
staje się prawdziwym centrum kulturalnym i społecznym, które łączy pokolenia i zachęca do
wspólnego spędzania czasu.

ELIMINACJE POWIATOWE - ŚPIEWAJĄCY SŁOWIKELIMINACJE POWIATOWE - ŚPIEWAJĄCY SŁOWIK
2 października w Gminnym Ośrodku Kultury odbyły się eliminacje
powiatowe konkursu "Śpiewający Słowik," organizowanego przez
Centrum Spotkania Kultur w Lublinie. To wydarzenie zgromadziło
utalentowanych wokalistów w różnym wieku, którzy zaprezentowali
swoje umiejętności i miłość do muzyki.

Trzynastu uczestników konkursu, podzielonych na trzy kategorie
wiekowe, stanęło przed wymagającym jury i publicznością, by podzielić
się swoim wyjątkowym talentem wokalnym. Każdy z uczestników dał z
siebie wszystko, prezentując zarówno doskonałe umiejętności wokalne,
jak i ogromne zaangażowanie artystyczne.

Z dumą ogłaszamy, że nominacje do etapu wojewódzkiego konkursu zdobyli:
Zofia Mazurek (w kategorii wiekowej 6-10 lat), Maja Dziurda (w kategorii wiekowej 11-13 lat), Julia Kossak (w kategorii wiekowej 14-
16 lat). Ponadto, wyróżnienia za niezwykły talent i znakomite występy otrzymali: Pola Ciotkowska, Zuzanna Terepora, Kornelia
Krajewska, Dominik Simakowski, Amelia Rudnik, Maja Kuryło.
Wszyscy uczestnicy zostali nagrodzeni pamiątkowymi dyplomami i atrakcyjnymi nagrodami rzeczowymi. Jednak dla nich samych
najważniejsza jest cenna lekcja i niezapomniane doświadczenie zdobyte na scenie, a także możliwość podzielenia się swoim talentem z
publicznością.
Jury konkursu tworzyli: Piotr Czyryk – muzyk, Instruktor Biura Wojewódzkiego Ośrodka Kultury - Centrum Spotkania Kultur w Lublinie,
drugi dyrygent Chóru Chłopięcego Słowiki Lubelskie. Fryderyk Dobrowolski - muzyk, instruktor muzyczny GOK Rejowiec. Ewa Semeniuk
- instruktor muzyczny, pedagog Gminne Przedszkole w Rejowcu.
Następny etap konkursu, finał wojewódzki, odbędzie się 25-26 października w Kinie Renesans w Rykach. 

Karolina Lipińska-Woźniak

Wszystkim, którzy chcą zobaczyć i sfotografować te kolorowe schody, przypominamy, że akcja "Słodkie Selfie" została przedłużona do
końca listopada, szczegóły znajdują się na stronie Facebook GOK-u. To znakomita okazja, aby zatrzymać chwilę i utrwalić ten
wyjątkowy projekt. GOK Rejowiec jest instytucją, która nie stoi w miejscu i na pewno będziemy mieli okazję do tworzenia kolejnych
fascynujących inicjatyw. Nie możemy się doczekać, co zostanie zaproponowane przez kreatywnych mieszkańców naszej gminy.

Karolina Lipińska-Woźniak
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Szukasz inspiracji i chcesz odkryć swoje pasje? To świetnie, że tu jesteś! Gminny Ośrodek Kultury w Rejowcu to miejsce, które promuje
kreatywność i oferuje mnóstwo możliwości. Serdecznie zapraszamy na nasze zajęcia artystyczne, gdzie każdy znajdzie coś dla siebie.
Co najważniejsze, wszystkie zajęcia prowadzone przez nas są bezpłatne!
U nas masz okazję rozwijać swoje zdolności plastyczne, uczestniczyć w zajęciach muzyczno-wokalnych, a także aktywnie spędzać czas
na lekcjach sportowych. Bez względu na to, jakie są Twoje zainteresowania - jesteśmy otwarci na Twoje pomysły i potrzeby!
Zapewniamy wszystkie niezbędne materiały oraz doświadczoną opiekę instruktorską. Nasze drzwi są otwarte od poniedziałku do
soboty, a wstęp jest całkowicie darmowy. Nie ma znaczenia, czy jesteś początkującym artystą czy doświadczonym twórcą - nasza
oferta jest dla każdego.
A co, jeśli nie znalazłeś zajęć, które Cię interesują? Po prostu daj nam znać. Naszym celem jest ciągłe doskonalenie naszej oferty, aby
jak najlepiej sprostać Twoim oczekiwaniom. Chcemy, aby Gminny Ośrodek Kultury był miejscem, które spełnia Wasze potrzeby.
Dołącz do naszej kreatywnej społeczności i czerp inspirację razem z nami! Niech Gminny Ośrodek Kultury stanie się miejscem, gdzie
odkryjesz swoje pasje, rozwijasz umiejętności i spotykasz innych, podobnie myślących pasjonatów. Do zobaczenia na zajęciach!

Karolina Lipińska-Woźniak
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S O Ł E C T W AS O Ł E C T W A
Niedziałowice

Późną jesienią, w październiku Stowarzyszenie „NASZE NIEDZIAŁOWICE” zakończyło

realizację projektu społecznego pn. „Niedziałowice przyjazne turystycznie”. Efektem

kilkumiesięcznej pracy członków organizacji oraz innych mieszkańców sołectwa

Niedziałowicebiorących udział w pracach było utworzenie  kompleksowego miejsca

obsługi rowerów. W skład powstałej infrastruktury weszły : samoobsługowa stacja

naprawy rowerów, stojaki na rowery, ławki oraz stałe miejsce na ognisko. Dodatkowo w

ramach promocji sołectwa została ustawiona tablica informacyjna z opisem

miejscowości oraz wydrukowano karty pocztowe ze zdjęciami Niedziałowic.

W pracach nad realizacją projektu zaangażowani byliprzede wszystkim członkowie

Stowarzyszenia „NASZE NIEDZIAŁOWICE”, którzy brali udział w pracach porządkowych i

montażu poszczególnych elementów stacji, dokonali zakupów usług/towarów, opracowali

materiały informacyjne i promocyjne oraz utrwalili realizację projektu na fotografiach.

Wkład pozostałych mieszkańców wsi polegał m.in. na pomocy w przygotowaniu terenu

pod realizację przedsięwzięcia, udostępnieniu zdjęć na potrzeby zadania polegającego na

wydruku pocztówek oraz rozkolportowaniu części pocztówek na terenie Niedziałowic i

pobliskich miejscowości.

Realizacja zadania uzupełni i wzbogaci ofertę dla miłośników jednośladów z powiatu

chełmskiego, a powstałe miejsce przyczyni się do poprawy estetyki sołectwa poprzez

zagospodarowanie „wolnych” dotychczas przestrzeni oraz promocji Niedziałowic.

Warto nadmienić,że inicjatywa zyskała przychylność władz Gminy ,a pracownicy Urzędu

Miejskiego życzliwie wspierali działania społeczne ,za co Zarząd i członkowie

Stowarzyszenia „NASZE NIEDZIAŁOWICE”składają serdeczne podziękowania.

Projekt „Niedziałowice przyjazneturystycznie” finansowany był w ramach programu

„MIKRODOTACJE LDG PROMENADA  S 12”.
Fot., autor tekstu : Agnieszka Hasiec-Bzowska, Sekretarz Stowarzyszenia „NASZE NIEDZIAŁOWICE”

N I E D Z I A Ł O W I C E  P R Z Y J A Z N E  T U R Y S T Y C Z N I EN I E D Z I A Ł O W I C E  P R Z Y J A Z N E  T U R Y S T Y C Z N I E

W ramach projektu „Niedziałowice przyjazne

turystycznie” Stowarzyszenie „NASZE

NIEDZIAŁOWICE” wydało pocztówki z

wizerunkiem Niedziałowic w nakładzie 300

sztuk. Znaczna część widokówek trafiła już

do odbiorców - osób prywatnych , Urzędu

Miejskiego w Rejowcu , naszej Gminnej

Biblioteki czy Gminnego Ośrodka Kultury.

Przy tej okazji zrodził się pomysł

przeprowadzenia akcji pn."Z pocztówką

dookoła świata" , która ma na celu promocję

sołectwa Niedziałowice.

Zatem drodzy czytelnicyzasada jest prosta -

gdziekolwiek jesteście pokażcie nam to

miejsce z naszą pocztówką na planie

głównym!
autor tekstu: Agnieszka Hasiec-Bzowska, Niedziałowice

W Ę D R Ó W K I  Z  P O C Z T Ó W K ĄW Ę D R Ó W K I  Z  P O C Z T Ó W K Ą
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S O Ł E C T W AS O Ł E C T W A
Wereszcze Małe

2 września 2023 roku stał się dniem wyjątkowym dla
mieszkańców sołectwa Wereszcze Małe, ponieważ to
właśnie tego dnia odbyło się uroczyste otwarcie nowej
wiejskiej świetlicy. To wydarzenie przyciągnęło
mieszkańców oraz gości i sympatyków wsi, tworząc
niezapomniane chwile pełne uśmiechów.

Uroczystość otwarcia poprowadziła sołtys Irena Jarosz,
która przywitała wszystkich obecnych serdecznym
uściskiem dłoni i ciepłymi słowami. Wszystkie serwowane
przysmaki na uroczystości były dziełem zaangażowanych
mieszkańców oraz członków Koła Gospodyń Wiejskich
Wereszcze Małe.

Otwarcie nowej wiejskiej świetlicy to znaczący moment w
budowaniu wspólnoty. Ta nowo otwarta przestrzeń stanie
się sercem sołectwa, miejscem, w którym ludzie spotykają
się, rozmawiają i podejmują wspólne inicjatywy. To również
centrum kulturalne, które będzie pełnić rolę w promocji
lokalnej kultury i tradycji.

Rybie

W sercu wsi Rybie, z inicjatywy Sołtys Magdy Harań, odbył się piknik "Pożegnanie Lata." To wydarzenie przyciągnęło małych
mieszkańców, którzy z radością świętowali ostatnie dni wakacji.
Dla najmłodszych czekały niezapomniane atrakcje, takie jak dmuchane zamki, wata cukrowa, gry i zabawy na świeżym powietrzu.
Jednak to przejażdżki kucykami z pewnością stały się główną atrakcją tego słonecznego dnia.
Piknik zgromadził liczne dzieci i rodziny z okolicznych miejscowości, udowadniając, że takie inicjatywy są niezwykle potrzebne we
wspólnocie wiejskiej. Przynoszą one radość i tworzą wspomnienia, które pozostaną w sercach najmłodszych na długi czas.

P O Ż E G N A N I E  L A T AP O Ż E G N A N I E  L A T A

Wszystkim zaangażowanym osobom gratulujemy wspaniałego
wydarzenia. Ich wysiłek i poświęcenie zaowocowały miejscem, które
będzie cennym aktywem dla społeczności Wereszcze Małe. Życzymy
mieszkańcom owocnej współpracy, a sama świetlica niech będzie
miejscem, gdzie narodzą się nowe pomysły i projekty służące dobru
lokalnej społeczności. Dziękujemy za udział w tworzeniu tak pięknej
chwili!
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Gminne Święto Plonów w obiektywieGminne Święto Plonów w obiektywie

ATRAKCJE DLA DZIECI WIDOWNIA

WIDOWNIA KONCERT ZESPOŁU “BIMBER BOYS”

ZESPÓŁ “UNISONO”KONCEERT KINGI WOŁOSZYN

ZESPÓŁ “NEWS” ZESPÓŁ GITAROWY Z GOK
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W I T A C Z E
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W I T A C Z E
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ADAMÓW REJOWIEC

KOBYLE HRUSZÓW

WÓLKA REJOWIECKA WERESZCZE MAŁE

LEONÓW ZAGRODY
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